
Protokół Nr 25/2021

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki

oraz Promocji i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego

w dniu 12 maja 2021 roku

Posiedzenie  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  oraz  Promocji  i  Rozwoju

Społeczno-Gospodarczego Rady Powiatu w Lipnie zwołane zostało przez Przewodniczącą

Komisji-  Panią  Dorotę  Łańcucką.  Posiedzenie  odbyło  się  w  Starostwie  Powiatowym  w

Lipnie, ul. Sierakowskiego 10B.

1.  Otwarcie posiedzenia.

Przewodnicząca  Komisji  D.  Łańcucka  przywitała  członków  Komisji  i  dokonała  otwarcia

posiedzenia.

2.  Stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  oraz  Promocji  i  Rozwoju

Społeczno-Gospodarczego Rady Powiatu w Lipnie stwierdziła, że obecnych jest 5 członków

na 5-osobowy skład Komisji, zatem podejmowane decyzje będą prawomocne. 

Ponadto w posiedzeniu Komisji udział wzięli:

- Pani Barbara Małkiewicz- Skarbnik Powiatu 

- Pan Zbigniew Chmielewski- Sekretarz Powiatu

-Pan Piotr Zadrożny- Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami.

3.  Przyjęcie porządku posiedzenia.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  oraz  Promocji  i  Rozwoju

Społeczno-Gospodarczego odczytała  proponowany porządek posiedzenia i  zwróciła  się do

członków Komisji o uwagi.

Uwag nie było.

Następujący porządek posiedzenia Komisja przyjęła jednogłośnie:

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Stwierdzenie quorum.

3. Przyjęcie porządku posiedzenia.

4. Przyjęcie protokołu z XXIV posiedzenia Komisji.

5. Zaopiniowanie wykonania budżetu Powiatu Lipnowskiego za rok 2020.

6. Zaopiniowanie  „Sprawozdania  z  realizacji  Programu  współpracy  Powiatu

Lipnowskiego  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami  wymienionymi  w
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art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o

wolontariacie w 2020 roku”.

7. Raport o stanie powiatu za 2020 r. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego

Powiatu Lipnowskiego za rok 2020 

9. Przyjęcie informacji dotyczącej wariantów przebiegu planowanego rurociągu etylenu

przez teren powiatu lipnowskiego. 

10. Zaopiniowanie zasad funkcjonowania Powiatowego Centrum Przedsiębiorczości przy

Starostwie Powiatowym w Lipnie 

11. Sprawy różne.  

12. Zakończenie.

4. Przyjęcie protokołu z XXIV posiedzenia Komisji.

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że protokoły były wyłożone w Biurze Rady. Zapytała

czy członkowie mają uwagi.

Uwag nie było.

Następnie poddała pod głosowanie przyjęcie Protokołu Nr 24/2021 z posiedzenia Komisji

Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki oraz Promocji i Rozwoju Społeczno- Gospodarczego w

dniu 9 marca 2021 r.

5. Zaopiniowanie wykonania budżetu Powiatu Lipnowskiego za rok 2020.

Przewodnicząca  Komisji  zwróciła  się  do  Pani  B.  Małkiewicz-  Skarbnik  Powiatu-

o omówienie sprawozdania z wykonania budżetu na 2020 rok. 

Skarbnik Powiatu powiedziała,  że budżet każdego roku ulega zmianie i  zazwyczaj jest  to

tendencja wzrostowa.  W ubiegłym roku nie były planowane żadne kredyty. Po sporządzeniu

bilansu za 2019 roku okazało się, iż występują  wolne środki w kwocie 240 404,00 zł oraz

środki które zostały z nieskończonego projektu, który był realizowany, a jego zakończenie

planowane  było  w  roku  2020.  Jeżeli  chodzi  o  zadania  oświatowe,  najwyższe  miejsce  w

wydatkach  zajmują  wynagrodzenia.  Natomiast  zadania  remontowe  zostały  zrealizowane

zgodnie z potrzebami. W ubiegłym roku planowana była instalacja elektryczna w Zespole

Szkół w Lipnie. Jak wiemy, realizacja nie doszła do skutku toteż została przeniesione na ten

rok, już nie długo zaczynają się prace. Zadłużenie każdego roku jest mniejsze. W powiecie

jest  siedem szkół.  Obsługę  księgową przejęło  PCAK-O w Lipnie.  Wydatki  oświaty  będą

mniejsze,  bo  nie  są  zaplanowane  tylko  w  wydatkach  administracji.  Sporą  część  budżetu

pochłania ośrodek rewalidacyjno- wychowawczy, bo aż 79 700, 00 zł. 
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J.  Wadoń  zapytał,  czy  zdjęcie  kosztów  administracyjnych  oświaty  będzie  skutkowało

procentowym zmniejszeniu subwencji. 

Pani Skarbnik Powiatu odpowiedziała,  że subwencja przychodzi na ucznia. 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy dużo nauczycieli odeszło na emeryturę.

Pani Skarbnik Powiatu  powiedziała, że jeden nauczyciel odszedł na emeryturę.  

J.  Wadoń  dodał,  że  nie  przekonuje  go  argument  Starosty,  że  nie  ubiega  się  o  dotację  z

funduszu dróg samorządowych. 

Pani Skarbnik Powiatu przekazała, że jedną z przyczyn, że zarząd stanął na stanowisku, aby

nie ubiegać się o środki, z uwagi na to iż, czasami zwroty za realizowane projekty następują

po upływie roku czy dwóch lat, jak w przypadku małej obwodnicy. Zarząd przez ok. dwa lata

walczył  o zwrot  środków. Powiat  również starał  się  o  środki  z   funduszu krajowego,  ale

również ich nie otrzymał. 

Po  dyskusji  Komisja  w obecności  5  członków na  5-osobowy skład  Komisji  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Powiatu Lipnowskiego za rok 2020.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego

Powiatu Lipnowskiego za rok 2020. 

Pani  Skarbnik powiedziała,  że sprawozdanie przedstawia bilans   z  wykonania budżetu za

2019 r. Pokazuje, jakie wolne środki pozostały po spłacie zobowiązań i nie wydatkowanych

środkach. Wypracowana nadwyżka była bardzo duża, ale wolnych środków było mniej.  

Radny J. Wadoń dodał, że spłata zadłużenia spada z roku na rok. 

Pani Skarbnik powiedziała, że spada dlatego, że nie były zaciągane kredyty. Na tę chwilę

Powiat ma ponad 4 000 000,00 zł nadwyżki budżetowej netto.

J. Kowalski dodał, że największe inwestycje generuje szpital.  

Pani  Skarbnik  Powiatu  powiedziała,  że  Powiat  otrzymał  760 000,00  zł  na  dom samotnej

matki.  Jednak  wystąpiono  z  pismem  do  urzędu  wojewódzkiego  o  zmianę  przeznaczenia

środków, ponieważ ta część budynku, która będzie adaptowana na Dom podlega inwestycjom,

a nie wydatkom bieżącym –jako remontowym. 

J.  Kowalski  dodał,  że  powiatowy  zakład  transportu  również  został  zasilony  środkami

zewnętrznymi. 

Pani Skarbnik potwierdziła, że otrzymał ponad 2 000 000,00 zł jako utracone dochody oraz

małe kwoty za dopłaty do biletów miesięcznych. Dodała, że zaplanowane środki na opłaty

komunikacyjne przez okres 4 miesięcy zostały wykonane ponad plan. 

3



Po dyskusji  Komisja  w obecności  5  członków na  5-osobowy skład  Komisji  jednogłośnie

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania

finansowego Powiatu Lipnowskiego za rok 2020. 

6.  Zaopiniowanie  „Sprawozdania  z  realizacji  Programu  współpracy  Powiatu

Lipnowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3

ust.  3  ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  r.  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o

wolontariacie w 2020 roku”.

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że konkursy nie zostały rozstrzygnięte we wszystkich

kategoriach z wyjątkiem pomocy prawnej, z powodów obiektywnych. 

J. Wadoń zapytał, jakie jest zainteresowanie pomocą prawną.

Sekretarz  Powiatu  odpowiedział,  że  zainteresowanie  jest  spore.  Popularnością  cieszą  się

zdalne porady, ale również są dyżury stacjonarne. Nieodpłatnej pomocy nie zawieszamy, był

to jedyny konkurs, który został rozpisany.    

Po  dyskusji  Komisja  w obecności  5  członków na  5-osobowy skład  Komisji  jednogłośnie

pozytywnie  zaopiniowała  „Sprawozdanie  z  realizacji  Programu  współpracy  Powiatu

Lipnowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w

2020 roku”.

7. Raport o stanie powiatu za 2020 r. 

Przewodniczącą  Komisji  zaznaczyła,  że  jest  to  dokument  mówiący  o  bieżącej  kondycji

podmiotów powiatu. 

Sekretarz Powiatu powiedział, że jest nowy rozdział o życiu w czasach covidu-19, jak sobie w

z tym radzimy. Wnioski są przedstawione, tak jak sytuacja wygląda. Sytuacja jest ciężka w

całym kraju, więc z zagrożeniami trzeba się liczyć i jest to w raporcie opisane. 

Przewodnicząca  Komisji  dodała,  że  oddział  covidowy  funkcjonuje,  bo  ludzie  cały  czas

chorują. 

9. Przyjęcie informacji dotyczącej wariantów przebiegu planowanego rurociągu etylenu 

przez teren powiatu lipnowskiego.

Pan P. Zadrożny powiedział, że jest dokumentacja przedprojektowa. Na tym etapie PGNiG

Gazoprojekt oczekiwał od Wydziału Architektury i Środowiska, jakie były dokumentacje dot.

pozwolenia na budowę wydawanych na sąsiednie działki. Otrzymali taką informację. Przez te

nieruchomości  zaczynając   od gminy Dobrzyń n/W,  przez  miasto  Dobrzyń n/W i  Gminę

Bobrowniki  już  idzie  rurociąg,  a  będzie  to  gazociąg.  Rurociąg  przechodzi  przez  300

prywatnych działek, 4 działki są powiatowe i to są drogi, i 8 działek, w których ewidencji
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widnieje Skarb Państwa. W przypadku, kiedy będą to drogi powiatowe, będzie to uzgadniane

z zarządcą drogi czyli z ZDP w Lipnie. Najważniejszy jest czynnik społeczny, że ten rurociąg

przechodzi przez działki prywatne i właściciele nieruchomości  na pewno będą powiadomieni

o działaniach. Dla nas to tylko informacja. 

J. Wadoń powiedział, że powstać ma gazociąg ograniczony istniejącymi przepompowniami.

Będzie w pobliżu obecnego rurociągu w odległościach określonych stosownymi przepisami.

Pewne rozstrzygnięcia będą w układzie specustawy.

P. Zadrożny powiedział, że tak może nastąpić, jeżeli nie będzie porozumienia między ludźmi.

Po dyskusji  Komisja  w obecności  5  członków na  5-osobowy skład  Komisji  jednogłośnie

przyjęła  informację  dotyczącą  wariantów przebiegu  planowanego  rurociągu  etylenu  przez

teren powiatu lipnowskiego.

10.  Zaopiniowanie  zasad  funkcjonowania  Powiatowego  Centrum  Przedsiębiorczości

przy Starostwie Powiatowym w Lipnie 

Sekretarz Powiatu   powiedział,  że  przedstawiony został  regulamin Powiatowego Centrum

Przedsiębiorczości w Lipnie, którego siedziba ma znajdować się przy ul. Nieszawskiej, co

wiąże  się  także  ze  zmianami  w  Regulaminie  Organizacyjnym Starostwa  Powiatowego  w

Lipnie. Regulamin reguluje, kto może ubiegać się o pomoc z Centrum. Katalog pomocy jest

otwarty.  Zatrudnione  zostaną  osoby  na  umowę  o  pracę  oraz  posiłkować  się  będziemy

umowami cywilnoprawnymi.  

Przewodnicząca Komisji zapytała czy zainteresowany pomocą musi spełnić wszystkie podane

warunki? 

Sekretarz Powiatu odpowiedział, że nie  traktujemy łącznie tych warunków co do podmiotu,

który chce skorzystać z pomocy. Nie chcemy wykluczać podmiotów. Jest to projekt uchwały

zarządu, więc proszę o zgłaszanie uwag.

Po dyskusji  Komisja  w obecności  5  członków na  5-osobowy skład  Komisji  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowała  zasady funkcjonowania Powiatowego Centrum Przedsiębiorczości

przy Starostwie Powiatowym w Lipnie

11. Sprawy różne

Przewodnicząca Komisji zaproponowała posiedzenie komisji na czerwiec, bo jest plan pracy

komisji do wykonania.  

12. Zakończenie.

Przewodnicząca Komisji Dorota Łańcucka zamknęła posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury,

Sportu i Turystyki oraz Promocji i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego w dniu 12 maja 2021

roku.
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Protokołowała:

Karolina Stasiak

Przewodnicząca Komisji

Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki oraz Promocji i Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego

Dorota Łańcucka
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